
 
 

 

OPRAVY VE MĚSTĚ 
Již v roce 2004 vstoupila v platnost 
obecně závazná vyhláška o regulaci 
některých činností v městské 
památkové zóně.  
I letos v souladu s touto vyhláškou  
pokračovaly opravy domů na náměstí. 
K nejviditelnějšímu pokroku došlo  u 
objektu číslo 5, bývalý hotel Evropa. 
Dnes budova vypadá jako před 2. 
světovou válkou, fasáda, okna, 
rozmístění vchodů. Zatím jsou v přízemí 
prodejní prostory, třeba drogerie 
Schlecker na úrovni a s přiměřenými 
cenami, a poschodí majitel nepro-
vozuje.  
Dům číslo 6,  kdysi také hotel Viesinger 
nebo U Města Prahy, je dokončen 
v podobě před 60 lety, bydlí tam lidé a v 
přízemí provozují obchody.  
Počátkem února proběhla kolaudace  
bývalé budovy zvláštní školy na rohu 
Masarykova náměstí a Tylovy ulice 
s číslem 13. Náleží firmě STÖLZLE 
UNION Heřmanova Huť. V roce 2005 
dokončil majitel opravu, sám bude 
provozovat firemní hotel, který nese 
název Alexander.  
Na rohu Dostojevského a Mánesovy 
ulice dům s datováním 1779 
v pískovcovém portálu opravuje majitel 
Q MUZIC CLUB František Kubinec, 
který vlastní restauraci a pension v 
Benešově ulici. Mohutný krov 
mansardové střechy a  ubourané 
všechny přístavby předešlých majitelů 
dává tušit, že rekonstrukce tohoto 
zajímavého domu se provádí odborně. 
I v roce 2005 probíhala oprava kostelíka 
svatého Petra východně od města 
směrem na Únehle. Jeho oprava byla 
zahrnuta do programu záchrany 
architektonického dědictví. Zatím 
probíhá jen zvenku, je nová střešní 
krytina, byla odstraněna statická 
porucha v části presbytáře, zamezen 
vstup nepovolaným osobám, protože 
vnitřek skrývá cenné historické fresky a 
reliéfy. Kostel je majetkem Biskupství 
plzeňského a na jeho opravu přispívá i 
město Stříbro.  
Je vidět, že město postupně získává 
svůj ztracený vzhled, který si zaslouží, a 
tím se opět zlepšují podmínky pro život 
v něm. Teď to chce hlavně ještě dodělat 
dlažbu v Benešově ulici. 

Jan Koenigsmark 
 

 
FOTOKLUB ZAHÁJIL 
V polovině   března  se   sešli  zájemci  
o  fotografování   v kanceláři  MKS  ve  
Stříbře  a  zjišťovali,  zda   je  reálná  
možnost  navázat   na  práci  fotoklubu,  
který  zde  skončil  v devadesátých  
letech.  V klubu  mohou  být  všichni,  
kteří  se  aspoň  trošku  zajímají  o  práci  
s klasickou  nebo  digitální  fotografií.  
Klub  by  vedl  Ladislav  Jiránek, který  
je  již  svou  fotografickou  prací  
proslulý  a  má  za  sebou  řadu  výstav:  
„Mám  zájem  tento  klub  obnovit,  
fungoval  by  tak  jednou  měsíčně v KD.  
Na  setkání  by  mělo  jít  o  výměnu  
názorů,  hodnocení  vlastní  tvorby.  
Časem  by  se  mohlo  vybírat  téma  
fotografií, které  by  si  každý  sám  
zkusil  připravit.  Pokud  bude  
spolupráce  s  MKS  a  místním  
muzeem,  naskýtá  se  i  možnost  
výstav.“  Ladislav  Jiránek  fotografuje  
již  60  let  a  doma  má  cca  1000 ks, 
ještě  černobílých,  fotografií.  Jeho  
rukama  prošla  řada  různých   značek  
aparátů,  například  Praktika, Minolta, 
Canon,  Codak, Fuji atd.  Na  setkání, 
kde  se  sešlo  17  budoucích  členů,  si  
Ladislav  Jiránek  přinesl  i  své  
fotografie  na  ukázku  i  k posouzení. 
Zájem  o  fotografie    měl  i  Jaroslav  
Beroušek  ze  Stříbra: „Výzvu  jsem  si  
s kolegou  přečetl  v místním  Zpravodaji  
a  rozhodl  jsem  se,  že  se  přijdu 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
nezávazně  podívat.  Mám  zájem  o  
techniku  a  různé  postupy.“  Pro  další   
zájemce  zveřejňujeme  datum  další  
schůzky: 5.4.  v klubovně  KD  -  zadní  
vchod. 

foto a text Martina Sahelská 
 

 
 
Fotografický nadšenec Ladislav Jiránek 
 
 
 
 
 
 

Internetová úprava bez velkoplošných reklam. 

SCHŮZKA KLUBU PRO 
VŠECHNY ZÁJEMCE JE 
5. DUBNA OD 19 HODIN 



 
SOUTĚŽ DJ 
Dne 25. února 06 se ve stříbrské 
Besedě konal 1. ročník  Dj“s Battle. Jak 
název napovídá, soutěžilo se o titul 
nejlepšího „dýdžeje“ Stříbra. Soutěže se 
zúčastnilo celkem devět soutěžících 
z Plzeňského kraje. Své umění 
předvedli 

 

 
 

ve třech různých stylech: trance, dru 
mand bass. Nejlepším „dýdžejem“ se 
stal Dj Enzym. Ke skvělé zábavě 
přispěla taneční skupina 
„Torzobreakers“ z Rokycan, v čele 
s mistrem České republiky 
v Breakdancu Davidem Charousem. 

Celou akci uspořádali J3D … crew ze  
Stříbra za podpory a spolupráce 
restaurace Beseda a všech vynikajících 
interpretů. Na nezapomenutelné 
atmosféře se podílela mimo jiných také 
firma HDT Impex se svojí laserovou 
show, která byla ve Stříbře k vidění 
poprvé a provázela, svým nespočetným 
množstvím efektů celý večer. Tímto 
děkujeme všem sponzorům, účinkujícím 
a všem, kteří se přišli bavit. 

foto a text Petr Maršálek 
 

MAŠKARNÍ REJ 
V kulturním domě proběhla zajímavá 
akce pořádaná firmou ABEL Tachov ve 
spolupráci s MKS Stříbro. Velmi dobře 
připravený program, který měl i 
zajímavosti pro rodiče jako například 
výstava automobilů ve vestibulu, tak pro 
maminky možnost získat poznatky o 
kosmetice Avon. 
Celá akce  trvala  od  14  hod  do  
večera,  sponzoři  zaplnili  sál  spoustou  
hraček.  Při  slosování  vstupenek  byla  
1.cena  kolo, 2.cena  minivěž  a  třetí  
skate.   Děti  balily  rodiče do  toaletních  
papírů   jako  mumie,  nebo  se  s nimi   
přetahovaly  lanem.  Určitě si ten den 
přišli všichni přítomní na své. A proto, že 
se jednalo o maškarní karneval pro děti, 
bylo na parketu vidět mnoho princezen, 
kouzelníků, Karkulek a dalších 
pohádkových i nepohádkových postav. 
Touto akcí byla ukončena plesová 
sezóna dětí v KD. Několika snímky se 
vracíme do příjemné atmosféry. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  BESEDA 
NABÍZÍ 

SÁL, SALONEK, NA VAŠE AKCE 
SVATBA, PÁRTY, UKONČENÍ ROKU 
MATURITNÍ VEČÍRKY, PLESY 

 
„BESEDA – VŽDY S VÁMI“  

 
KONTAKT:   
PETR MARŠÁLEK 

737 210 616 
608 318 418 
TYLOVA 11,  349 01 STŘÍBRO 

Modrá pyramida stavební spořitelna a.s. 
Mánesova 447/budova KB,boční vchod,zvoňte!/ Stříbro 
Jiřina Hejcmanová tel. 605 171 694 
Eva Kertisová tel. 728 370 968 
20.dubna 2006 pořádáme odborný seminář pro SVJ. 



 
RADNICE INFORMUJE 
 
ODPOVĚĎ NA DOTAZ 
Na veřejných prostranstvích 
přiléhajících k nemovitosti zajišťují 
údržbu a pořádek fyzické  a právnické 
osoby, které jsou vlastníky, uživateli 
nebo správci těchto nemovitostí. 
Existuje zákonná norma, která toto řeší? 
Ano, práva a povinnosti vlastníků budov, 
práva a povinnosti spoluvlastníků domů 
a vlastníků jednotek jsou upraveny 
zákonem č. 72/1994 Sb., kterým se 
upravují některé spoluvlastnické vztahy, 
ve znění platných předpisů. Pokud 
nejsou stanovena práva a povinnosti 
zákonem č. 72/1994 Sb., upravuje je 
zákon č. 40/1964 Sb., občanský 
zákoník, ve znění pozdějších předpisů. 
Při vydávání OZV nebo nařízení 
nemůže obec vstupovat do 
soukromoprávních vztahů, kterými jsou 
vztahy mezi vlastníkem nemovitosti a 
jejich uživateli. Nález Ústavního soudu 
(10, 11, 12/1993-94) stanovil, že 
uživatel se rozumí uživatel celé 
nemovitosti, nikoliv nájemce jednotlivých 
bytů a nebytových prostor. Povinnost 
údržby chodníků přiléhajících 
k nemovitostem má vlastník nemovitosti, 
který nemusí údržbu provádět sám, ale 
na základě smluvního vztahu tím může 
pověřit jinou osobu. Za provedení 
údržby však odpovídá, pokud 
neprokáže, že ji nešlo v mezích jeho 
možností zajistit. K vlastníku 
komunikace (obci) má vlastník 
nemovitosti o všech skutečnostech 
oznamovací povinnost. 
 
ZPRÁVIČKY Z RADNICE 
• v březnu byl odehrán  desátý 
jubilejní ročník v soutěžích městských 
úřadů ve hře kuželek v nové pěkné 
kuželkárně TJ Baník. Stříbrští obhájili 
třetí místo. 
• probíhají intenzivní práce k založení 
a registraci občanského sdružení MAS 
MŽE  místní partnerství 
• je zpracován projekt na výstavbu 
společenského centra Lhota u Stříbra 
• zastupitelé města Stříbra schválili 
na únorovém zasedání investiční akce 
pro rok 2006 za více jak 22 mil. Kč 
• již byly zahájeny práce na výstavbu 
lávky u mlékárenského rybníka 
• město Stříbro je jedním ze 
zakladatelů sdružení Stříbrné stezky 
• převzetí areálu kasáren se blíží 
velmi rychle a zájemců o jednotlivé 
objekty je jen pár 
• červnové volby do parlamentu ČR 
jsou již téměř za dveřmi, radnice přijímá 
návrhy na členy okrskových volebních 
komisí 
• i v letošním roce budou pokračovat 
práce na opravě budovy Zdravotního 
zařízení Stříbro 

• byla podána žádost o dotaci na 
zpracování projektu pasportu a 
průvodce malých opevnění 
• rada města schválila znění smluv o 
zajištění zpětného odběru 
elektrozařízení se třemi společnostmi 
• rada města vybrala zpracovatele na 
vypracování projektové doku-mentace 
na akci „Vybudování víceúčelového 
hřiště s umělou ledovou plochou“ 
 
Volby do Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR 
Prezident republiky svým rozhodnutím 
ze dne 30. ledna 2006 vyhlásil volby do 
Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky a stanovil dny jejich 
konání na 2. a 3. června 2006. 
V souvislosti s právy a povinnostmi 
vyplývajícími ze zákona č. 247/1995 
Sb., o volbách do Parlamentu České 
republiky a o změně a doplnění 
některých dalších zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů, připomínáme 
vybraná ustanovení související 
s delegováním členů       a náhradníků 
do okrskových volebních komisí. 
§ 14e  
(2) Členem okrskové volební komise 
může být státní občan České republiky, 
a) který v den složení slibu dosáhl věku 
nejméně 18 let, 
b) u něhož nenastala překážka výkonu 
volebního práva podle § 2, a 
c) který není kandidátem pro volby do 
Parlamentu České republiky. 
(3) Každá politická strana, politické hnutí 
a koalice, jejichž kandidátní listina pro 
volbu do Poslanecké sněmovny byla 
zaregistrována ve volebním kraji, jehož 
součástí je volební okrsek, a každá 
politická strana, politické hnutí a koalice 
i nezávislý kandidát, jejichž přihláška k 
registraci byla zaregistrována pro volby 
do Senátu ve volebním obvodu, jehož 
součástí je volební okrsek, může 
delegovat nejpozději 30 dnů přede 
dnem voleb 1 člena a  1 náhradníka do 
okrskové volební komise (3. května 
2006). Není-li takto dosaženo nejnižšího 
stanoveného počtu členů okrskové 
volební komise podle § 14c písm. c), 
jmenuje před jejím prvním zasedáním 
členy na neobsazená místa starosta. V 
případě, kdy počet členů okrskové 
volební komise poklesne pod stanovený 
počet v průběhu voleb do Parlamentu 
České republiky a nejsou-li náhradníci 
podle věty první, jmenuje starosta na 
neobsazená místa další členy komise. 
(4) Delegováním členů a náhradníků 
podle odstavce 3 se rozumí doručení 
jejich seznamu starostovi. Seznam musí 
obsahovat jméno a příjmení, rodné číslo 
a místo, kde je člen, popřípadě 
náhradník přihlášen k trvalému pobytu, 
podpis zmocněnce politické strany, 
politického hnutí nebo koalice, v případě 
nezávislého kandidáta podpis tohoto 
kandidáta. Dále může obsahovat i údaj, 
do které okrskové volební komise mají 

být delegovaní členové a náhradníci 
zařazeni; pokud tento údaj chybí, zařadí 
je do okrskových volebních komisí 
starosta. 
 
Počet a sídla volebních okrsků pro 
město Stříbro a místní části :  
 
1.  Hotel U Branky, Plzeňská 420 
2.  Městský úřad, Masarykovo nám. 1 
3. Restaurace U Kubinců, Západní 

předměstí 1036 
4.  Klub důchodců, Třešňová 1438 
5.  Základní škola, Gagarinova 1039 
6.  Kulturní dům, Gagarinova 1344 
 
Starosta města Stříbra stanovil v 
souladu s § 14c písm. c) zákona 
247/1995 Sb., o volbách       do   Parla-
mentu České republiky a o změně a 
doplnění některých dalších zákonů, ve 
znění pozdějších předpisů, minimální 
počet členů okrskové volební komise na 
6.  Přičemž zapisovatel je členem 
okrskové volební komise s hlasem 
poradním a je jmenován starostou. 

Regina Křížová, ved. SO MěÚ 
 

Upozornění  pro občany 
města Stříbra na splatnost 
poplatku za odpad 
 
Upozorňujeme občany města Stříbra na 
blížící se splatnost místního poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů. 
Splatnost tohoto poplatku je tak jako 
v minulých letech: 
1) pro fyzické osoby s trvalým pobytem: 
na prvé pololetí   30.4.2006 a na druhé 
pololetí do 31.10.2006 
2) pro chataře: do 31.05.2006 
Od roku 2006 je však prvně připraveno 
pro ty poplatníky, kteří nezaplatí do 
splatnosti navýšení poplatku . Zákon 
595/1990 Sb. umožňuje navýšení až na 
trojnásobek.   
Kdo neuhradí včas tento místní 
poplatek, tomu hrozí možné exekuce.  
S tím je i spojeno navýšení o exekuční 
náklady, což znamená, že se občanovi 
úhrada poplatku za odpad prodraží. 
Exekuce jako prostředku k vymáhání je 
při správě místního poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění , využívání a 
odstraňování komunálních odpadů velmi 
využíváno.  
Přesto radíme -  uhraďte včas a 
nekomplikujte si život, je tolik věcí, 
kterým se můžete věnovat,  než 
neuhrazený závazek.  
Splněná povinnost Vám umožní lépe 
se radovat z přicházejícího jara. 

Jaroslava Musilová, FO MěÚ 
 
 
 
 
 



 
Zveme vás na 1. squashový turnaj ve 
Stříbře! 
 

SQUASH OPEN STŘÍBRO 
Squashový turnaj jednotlivců 

 
Přijďte změřit své síly se známými i 
neznámými soupeři, zakusit atmosféru 
opravdového utkání, zlepšit si fyzičku a 
poznat nové sportovní přátele. 

 
datum: sobota 8. dubna 2006 
místo: Sportovní hala TJ Baník Stříbro 
prezentace: 9:00-9:30 (nepřítomní 
budou vyškrtnuti z turnaje) 
začátek turnaje: 10:00 
konec turnaje: dle počtu přihlášených a 
systému turnaje 
přihlášky: vyplnění formuláře u správce 
haly (p. Vlček) 
termín přihlášek: nejpozději do neděle  
2. dubna 2006 
startovné: 150 Kč; platba v den konání 
turnaje při prezentaci 
kategorie: bez omezení - muži i ženy 
dohromady (společná kategorie); turnaj 
je určen pro širokou veřejnost 
(začátečníci, pokročilí, závodní hráči) 
věkové omezení: 15 let a výše (ročník 
91 a starší) 
systém: bude určen dle počtu účastníků 
(základní skupiny nebo pavouk), 
rozlosování startujících losem 
pravidla: hra dle oficiálních pravidel 
squashe s odlehčením vybraných částí 
(bránění ve hře, odvolání, nové míče) 
míčky: dodá pořadatel - Dunlop 
Revelation Pro XX (2 žluté tečky) 
Start každého účastníka je pouze na 
jeho vlastní riziko, doporučujeme použít 
ochranné brýle! Hráči jsou na požádání 
pořadatelů povinni rozhodovat utkání. 
HLEDÁME SPONZORA AKCE! Zároveň 
uvítáme iniciativu účastníků při 
organizaci turnaje. Pokud máte zájem 
na spolupráci, ozvěte se nám. 
pořadatelé: Miloš Kačer & Petr Kocek 
kontakt: 606 755 481, 606 626 006, 
squash@fbcstribro.net 
 
MLADÍ ATLETI NA 
MISTROVSTVÍ ČR 
Na základě svých výsledků se někteří 
členové oddílu atletiky Baníku Stříbro 
nominovali na halové mistrovství České 
republiky v Praze. 18.a 19.února měli 
svůj šampionát junioři a dorostenci 
v hale ve Stromovce. Junior Jan Zíka 
startoval v běhu na 3 000 m. Vedl si 
vcelku dobře, rovnoměrným během na 

hranici svých současných možností 
doběhl  šestý a stopky se v cíli zastavily 
na čase 9:01,19 min. Druhým 
zástupcem na tomto mistrovství byl 
Daniel Čenščák.  Startoval v kategorii 
dorostenců v běhu na 800 m. 
Tréninkové časy signalizovaly dobrou 
formu a ta se potvrdila v rozběhu. Po 
pomalejším začátku dlouhým finišem 
Čenščák rozběh vyhrál ve velmi dobrém 
čase 2:02,63. Dosažený čas z něj udělal 
jednoho z adeptů na medaili. Tuto roli 
však psychicky nezvládl. Lekl se 
rychlejšího tempa, dostal se na konec 
startovního pole a ztrátu již nedohnal. 
Byl 7. v čase 2:04,04 min. Přesto může 
být s výkonem spokojen při svém  
prvním startu v kategorii dorostenců. 
4. a 5. března v hale v Praze na 
Strahově si dalo dostaveníčko starší 
žactvo. Baník měl jednoho zástupce 
v kategorii děvčat a jednoho v kategorii 
chlapců. V sobotu startoval Tomáš Jaša 
v běhu na 3 000 m. Jeho nejdelší závod 
v kariéře a neznalost tempa vedla po 
dohodě s trenérem k záměru běžet dle 
předem rozvržených časů  na úroveň 
času výsledného času 10:40 min. To se 
celkem dařilo, pak však přišla chyba. 
Tomáš podlehl bouřlivé atmosféře 
závěru závodu, finišoval o kolo dříve a 
zastavil se. Zachytil však signál trenéra, 
ještě 1 kolo doběhl, byl 11. a spokojen 
byl i časem 10:41,03 min. V kategorii 
děvčat v neděli běžela Michaela 
Sládková. Pro změnu volila trať 1 500 
m. Vzhledem k počtu přihlášených byly 
závodnice rozděleny do dvou běhů, 
Míša běžela v druhém, slabším. Na 
jejím výkonu se projevilo tréninkové 
manko, zaostala za svými loňskými 
výkony. Výsledný čas 5:20,57 min. stačil 
na 5.místo v rozběhu, celkově v součtu 
časů obou rozběhů byla 9. S výsledkem 
určitě není spokojena. 

Ing. Vl. Moravec 
 

CYKLODRAK 
Akce v roce 2006 
Letos poprvé bude oddíl pořádat ve 
spolupráci s klubem Stříbrských 
veteránů seriál závodů nazvaný STALIN 
Cup (STříbrská Amatérská LIga 
Nadšenců). Do celkového hodnocení se 
bude započítávat 6 ze 7 závodů, 
systémem bodování: 1. místo 25 
bodů..25. místo 1 bod. Závod Výrovský 
triatlon zvýhodněn pro každé bodované 
místo + 5 bodů.  
Kategorie Muži A (19-29), B (30-39), C 
(40-49), D (50 a více), Ženy. 
06.4. 2 hodiny + 1 kolo Ronšperk 
23.4.      Časovka silnice 
04.6. Bike Horní Kozolupy 
25.6. Draci na Ronšperku 
15.7. Výrovský triatlon 
17.9. Stříbrský duatlon 
30.9. 3 kola Ronšperku 
Závody číslo 1,2,4,6,7 pořádá Cyklodrak 
samostatně. 

za Cyklodrak Pavel Spisar 

 
GOLFOVÝ ROČNÍK 2006 

Při psaní těchto vět 
je zatím bohužel jen 
zimní počasí a jaro 
nikde. Většina stří-
brských golfistů už 
netrpělivě očekává 
okamžik, kdy si 
konečně po letos 
velmi dlouhé zimě, 
půjde zahrát ven na 
alfrédovské hřiště. 
V letošním roce gol-
fový klub Alfrédov 
připravil mnoho 
turnajů jak pro 
vyspělé golfisty, tak 
pro ty začínající. 

Klub se snaží co nejvíce tento sport 
propagovat mezi dětmi a mládeží, která 
má velké cenové zvýhodnění pro 
provozování tohoto velmi všestranného 
sportu. Pro stříbrské golfisty bude 
nejdůležitějším okamžikem již IV. ročník 
Stříbrské jamky. U příležitosti tohoto 
turnaje, který proběhne 9. června 2006, 
se uskuteční i ukázková výstava pro 
příchozí, kde si budou moci vyzkoušet 
hraní golfu. Tak vy, kteří začínáte mít o 
golf zájem, neváhejte a kontaktujte 
golfový klub Alfrédov. Najdete jej na 
adrese www. gcal.cz nebo na 
telefonních číslech  724 367 708, 374 
695 101 nebo 602 441 552. Těšíme se 
na vás.  

(ik) 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

„MASÁŽE“
Ivana WOHLMUTHOVÁ 
Nerudova 1412, Stříbro 

 
tel.: 374 622 258 

mobil: 737 547 070 

POZVÁNKA
SETKÁNÍ 
LIDIČEK 

Z POČÍTAČKY 
se koná dne 21. dubna  

od 15 h. u „Zlatého Kalicha“. 
 
Tak se připrav a hoď něco na sebe, 
všichni se těšíme na Tebe. Ozdob 

se úsměvem a dobrou náladou, 
odměněn budeš skvělou zábavou. 



 
    
            
 
 
 
 
 
 
 
 

Již  známé  LOGO  a  název   školy -  
Gymnázium  a Obchodní  akademie  
Stříbro  končí ? 
ANO  I   NE   ! 
Řada změn  vyplývajících  ze zákona č. 
561 ( školský  zákon ) se stává  
skutečností. Školy, učitelé, žáci, 
rodičovská  veřejnost, státní  instituce  si  
zvykají na platnost  řady nových 
paragrafů zmíněného  zákona, vyhlášek 
a nařízení. 
Od 1. ledna 2006  se stává  „novinkou“  
název školy, která  až do 31.12.2005  
nesla název Gymnázium a  obchodní  
akademie Stříbro. 
Mimochodem, víte  že od  roku  1946  
stříbrské  gymnázium  doznalo  pěti  
oficiálních  názvů ? 
1946-49    
Státní reálné  gymnázium  ve Stříbře 
1949-53  
Gymnázium  Stříbro 
1953-61  
Jedenáctiletá střední škola ve Stříbře 
1961-68  
Střední všeobecně vzdělávací škola 
1968-80  
Gymnázium 
1990-05  
Gymnázium a Obchodní  akademie ve 
Stříbře 
od 1.01.2006  Gymnázium  Stříbro 
(v mezidobí  1977-1992: Střední  
pedagogická  škola, Střední  
ekonomická  škola, Obchodní  škola) 
Zřizovatel školy (Krajský úřad 
Plzeňského kraje) v souladu 
s uvedeným  zákonem  stanovil  škole 
nový název Gymnázium  Stříbro  při  
zachování  obou  studijních  oborů – 
gymnázia a obchodní  akademie !! 
Pro rodiče žáků ZŠ, kteří se rozhodují  o 
dalším  studiu, podáváme tuto  informaci  
pro uklidnění, že  škola nabízí  stejně 
jako  do současnosti  studium  dvou  
oborů: osmiletého  gymnázia pro 
uchazeče  z 5. tříd  ZŠ a  obchodní  
akademie  pro  žáky z 9. tříd ZŠ.  
Ředitelství  školy  přijímá  přihlášky ke 
studiu (gymnázium  i  obchodní  
akademie) pro  školní  rok  2006/07 do 
15. března 2006. Tyto  přihlášky 
podávají  zákonní  zástupci  uchazečů  
prostřednictvím  ředitelství svých  
základních  škol. Do primy gymnázia  
budou  přijati  uchazeči  na základě  
přijímacích  zkoušek a výsledků ze ZŠ ; 
do 1.ročníku  obchodní  akademie  v 

 rámci  přijímacího   řízení  na základě 
výsledků na ZŠ.    Další  a  
bližší  informace o  přijímacím  řízení  
Vám rádi zodpovíme, případně zveme 
k osobní  návštěvě. 
Naleznete je  také na webových  
stránkách  naší  školy. 
LOGO   školy ?  
Když  byl  v roce  1996    vybrán  vítězný  
studentský  návrh  loga školy ( do  
současnosti  je tento  symbol a  znak  
používán ) netušili  jsme, že o  deset let 
později  dojde ke změně názvu školy  při 
zachování všeho dosavadního. Protože  
tento znak  školy není  na oficiálních  
dokumentech a  obsahuje  znaky obou 
studijních  oborů – gymnázia a obchodní  
akademie – rozhodli  jsme se  tento 
symbol obou  studijních  oborů na škole  
vyučovaných  ponechat !  
Závěrem - známý  symbol (viz  obrázek) 
školy  a název  Gymnázium Stříbro,  
nepřinášejí  nic nového! Stále jsou  to 
studenti  a  kantoři,  kteří se těší  na  
nové  studenty ve škole (která je sice  
blízko  hřbitova, ale stále mladá !!),  v 
níž  je možno studovat  jak osmileté  
gymnázium,  tak  čtyřletou  obchodní  
akademii.   

PaedDr. B.Červený, ředitel   školy 
 
VELKÝ ÚSPĚCH ŽÁKŮ ZUŠ 
STŘÍBRO 
V sobotu 4.března 2006 se konalo 
v Plzni krajské kolo Národní soutěže 
základních uměleckých škol ve hře na 
dechové nástroje žesťové. Výborně si 
vedli žáci Základní umělecké školy 
Stříbro. 
 

 
 
Václav Špeta obsadil ve hře na tubu 
v VIII. kategorii 2. místo a do krajského 
kola postoupil už potřetí za sebou. 
V roce 2000 získal 1. místo a v roce 
2003 skončil stejně jako letos druhý. 
(poz. soutěž je jednou za tři roky). 
Michal Špeta obsadil ve hře na tenor 
v VIII.kategorii 1. místo a postoupil do 
ústředního kola, kde bude  od 7. do 9. 
dubna ve Vysokém Mýtě reprezentovat 
Plzeňský kraj. Stejného úspěchu dosáhl 
i na minulé soutěži v r. 2003, kdy 
v ústředním kole v Uničově získal 
druhou cenu. Připomeňme, že postoupit 
dvakrát za sebou do ústředního kola je 
zcela výjimečné. 
Oba žáci jsou ze třídy Františka 
Kratochvíla. 

 

 
 
V sobotu 11.března 2006 se  konalo 
v Plzni krajské kolo Národní soutěže 
základních uměleckých škol ve hře na 
dechové nástroje dřevěné. Ve hře na 
saxofon zvítězila a postoupila do 
ústředního kola žákyně ZUŠ Stříbro 
Jana Sternerová. Zároveň získala Cenu 
tajemníka poroty za umělecký projev. 
Žákyně je ze třídy Miloše Matějky. 
Stejně jako výše jmenovaný  Michal 
Špeta bude v ústředním kole ve 
Vysokém Mýtě reprezentovat Plzeňský 
kraj. 

František Kratochvíl, ředitel ZUŠ 

 
 

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA 
STŘÍBRO 

VE SPOLUPRÁCI S MĚSTEM 
STŘÍBREM A 

OS ZLATÍČKA ZE STŘÍBRA, 
S PODPOROU PLZ. KRAJE 

pořádá 
v sobotu 29.dubna 2006  

ve 14.00 hodin 
v Kulturním domě ve Stříbře 

 

XIII. 
MEZINÁRODNÍ PŘEHLÍDKU 

MLÁDEŽNICKÝCH 
DECHOVÝCH ORCHESTRŮ 

 

Program: 
slavnostní fanfára a projev starosty 
Vystoupí: 
Vereinsorchester  Waidhaus (SRN) 
Soubor lesních rohů  
ZUŠ SEZIMOVO ÚSTÍ 
Dechový orchestr mladých 
ZUŠ TACHOV 
ZLATÍČKA ZE STŘÍBRA 
ZUŠ STŘÍBRO 
křest CD Zlatíček ze Stříbra  
„HEJ NÁŠ PAN ORCHESTR“ 



 
NĚCO PRO ŽIVNOSTNÍKY 
Co nás čeká v maloobchodě a 
pohostinství? 
Pomalu nastává čas, kdy budou muset 
všichni provozovatelé maloobchodu 
nebo hostinské činnosti podnikající na 
základě živnostenského oprávnění řešit, 
jak se vypořádat se zákonem č. 
215/2005 Sb. o registračních 
pokladnách, který ukládá, že nejpozději 
od 1.ledna 2007 budou muset mít 
vybavené každé pokladní místo 
registrační pokladnou s fiskální pamětí 
(dále jen pokladna). To se týká i 
stánkařů, kteří budou muset mít 
přenosné pokladny. 
Dle zákona je za pokladnu považován i 
počítač se samostatnou pokladní 
tiskárnou, která obsahuje fiskální modul 
a zákaznický displej. Nelze však koupit 
jen tak nějakou pokladnu nebo tiskárnu, 
uvedená zařízení musí být certifikována 
ministerstvem financí. Po nákupu 
pokladny je nutné uzavřít smlouvu se 
servisním střediskem s autorizací 
ministerstva financí pro zakoupenou 
pokladnu. Finanční úřad pak přidělí na 
základě předložených dokladů (doklad o 
nabytí pokladny s uvedením výrobce a 
výrobního čísla pokladny, kopie 
certifikace pokladny MF, prohlášení 
o shodě pokladny s certifikovaným 
typem a vyplněná servisní kniha)  
pokladně daňový kód pokladny (DKP). 
Poté teprve servisní technik 
autorizovaného střediska uvede 
pokladnu do provozu, pokud není 
u pokladny vyžadována i úřední uzávěra 
finančního úřadu.  
Protože služby servisního střediska jsou 
samozřejmě placené, stává se výběr 
servisního střediska jedním 
z nejdůležitějších momentů zavádění 
fiskálních pokladen. Je potřeba si 
nejdříve vybrat servisní středisko a pak 
na jeho radu nakupovat pokladnu. 
V opačném případě se může stát, že se 
koupí třeba i velmi levná pokladna, 
pro kterou bude ale nejbližší servisní 
středisko velmi daleko. S ohledem na 
proplacené náhrady cestovních výdajů 
servisnímu technikovi se tak pokladna 
následně může stát zdaleka nejdražší 
na trhu. Musíme brát v úvahu i to, že 
servisního technika budeme muset 
zavolat nejen na pravidelnou zákonnou 
prohlídku 1x za dva roky, ale 
i k případné poruše pokladny. Vybereme 
si tedy servisní středisko, které je 
relativně v dosahu (cca do 40 km) 
a které má více servisních techniků, aby 
se nestalo, že jeden servisní technik 
bude 14 dní nemocný a my budeme 
čekat, až se uzdraví. 
Mezi živnostníky můžete slyšet názor, 
že po volbách bude zákon o 
registračních pokladnách zrušen. Ono to 
ale tak jednoduché nebude. Celá řada 
členských zemí EU uvedený zákon má, 
takže ze strany EU žádný tlak není. 
Navíc novela zákona o dani z příjmů 

schválená koncem loňského roku 
umožňuje odečíst polovinu pořizovací 
ceny nové pokladny, maximálně však 
8.000 Kč za každou nově pořízenou 
pokladnu. Aby bylo možné uvedenou 
částku od daně odečíst, musí být nová 
pokladna uvedena do provozu 
nejpozději k 30.červnu 2006! Tato 
podmínka uvedla do pohybu „velké a 
střední hráče“, tedy řetězce 
supermarketů a prodejen, které si 
nechtějí nechat uvedenou možnost 
snížení daně ujít. To ale v praxi 
znamená, že po volbách nikdo z nich 
nebude lobovat za zrušení zákona. 
Naopak se zde rozeběhla mašinérie 
certifikace fiskálních pokladen 
a autorizace servisních středisek. Tyto 
firmy investují nemalé prostředky na 
základě platného zákona a logicky se 
budou bránit zrušení tohoto zákona, 
protože by jejich investice přišly vniveč. 
A nakonec poslední neznámou jsou 
výsledky voleb, protože volební 
preference zatím nenaznačují žádný 
rozhodující podíl té které strany. 
Co teď? Čekat na výsledky voleb a přijít 
o možnost snížit si daň až o 8.000 Kč 
za každou novou pokladnu anebo ji 
pořídit s vědomím toho, že je zde 
existující možnost zrušení zákona. 
Nicméně při schvalování zákonů se 
dodržuje zásada, že se nemá zasahovat 
zpětně do platnosti zákonů, takže lze 
předpokládat, že i v případě zrušení 
zákona o registračních pokladnách 
zůstane nárok na slevu na dani za nově 
pořízenou pokladnu. 
Máte-li již dnes nějakou registrační 
pokladnu, je potřeba si zjistit na 
internetu na adrese www.softag.cz, zda 
se nechá fiskalizovat. Pokud ne, budete 
muset pořídit pokladnu novou, pokud 
ano, pak máte možnost dle výše 
zmíněné novely zákona odečíst od daně 
částku až do výše 30% ceny fiskalizace, 
maximálně však 4.000 Kč na jednu 
pokladnu v případě, že pokladnu 
zfiskalizujete do 31. prosince 2006 a 
cenu fiskalizace neuplatníte jako 
jednorázový výdaj z hlediska daně 
z příjmů, ale cenu fisklizace zařadíte 
jako technické zhodnocení 
do dlouhodobého majetku a technické 
zhodnocení budete odepisovat! Zde ale 
vyvstává otázka stáří tiskárny, aby se 
její fiskalizace vůbec vyplatila, protože 
fiskální modul nelze přemístit do jiné 
pokladny – je v něm uloženo výrobní 
číslo pokladny. Počítejte tedy s tím, že 
by pokladna měla vydržet v provozu 
ještě alespoň po dobu, než se zaplní 
fiskální modul a musel by se stejně 
měnit. Zákon v tomto případě ukládá 
dobu minimálně čtyř let, ale prodejci 
pokladen uvádí dobu minimálně o 
polovinu delší. 
Nesplnění zákonné lhůty 1.ledna 2007 
může být finančním úřadem posouzeno 
jako nesplnění povinností nepeněžité 
povahy s horní hranicí celkové pokuty 
až 2.000.000 Kč. Nelze tedy čekat 

s pořízením pokladny do konce roku 
a myslet si, že bude dostatek nových 
pokladen na trhu a že servisní střediska 
budou mít volnou kapacitu k uvedení 
pokladny do provozu. To samé platí i u 
termínu 30. června 2006, který je 
rozhodný pro uplatnění slevy na dani. 

Ing. Josef Hrábek, SoftAg Srříbro s.r.o. 
 

Dřevosochání 
letos vystřídá 
keramika 
 
Na březnové schůzce 
o.s. Stříbrští občané 

městu (STROM) bylo definitivně 
dohodnuto téma a stanoven termín 
konání letošního uměleckého sympozia. 
Řezbáře tento rok vystřídají keramici. 
Jejich umění si budou moci návštěvníci 
prohlédnout během třetího květnového 
víkendu. Současně budou mít možnost 
podílet se na výrobě ojedinělého 
společného díla. 
Místo konání by podle našich představ 
mělo být opět v okolí kostelíka 
Nanebevzetí Panny Marie (naproti 
čerpací stanici Agip).  
Oproti minulému roku probíhat akce 
pouze přes víkend (19.-21.5), protože 
keramici nepotřebují na svá díla tolik 
času jako řezbáři. Pro veřejnost bude 
určitě nejatraktivnější sobota, kdy budou 
k vidění různé techniky práce s hlínou, 
povrchové úpravy keramiky a způsoby 
jejího pálení. Očekáváme i zapojení 
široké veřejnosti při vytvoření jednoho 
nebo dvou společných výtvorů, který by 
posléze měly být, pokud se vše podaří, 
opět k vidění někde na veřejně 
přístupném místě ve Stříbře. Konkrétní 
podobu těchto společných výtvorů 
prozradíme až přímo na místě. 
Celý workshop bude doprovázen 
dalšími doplňkovými akcemi. V plánu je 
vystoupení folkové skupiny, výstava a 
prodej keramiky a dalších uměleckých 
předmětů. Občerstvení je 
samozřejmostí. 
Příprava této "dílny pod širým nebem" je 
zatím na začátku. Některé věci jsou už 
zařízené a další zatím chybí. Například 
stále ještě nemáme pohromadě všechny 
finanční prostředky, které jsou nutné pro 
konání akce. Proto pokud by měl někdo 
zájem prezentovat svou činnost nebo 
výrobky při této akci, ať se ozve, určitě 
se dohodneme na oboustraně výhodné 
spolupráci.  
Bližší informace o konání určitě najdete 
zde ve Stříbrském zpravodaji nebo na 
internetu na stránkách www.stribro.net. 
Rádi uvítáme jakékoliv náměty a 
připomínky k plánovanému víkendu a 
věříme, že půjde opět o něco 
zajímavého. 

občanské sdružení 
Stříbrští občané městu (STROM) 

Plzeňská 51, Stříbro 349 01 
e-mail: strom@stribro.net 

www: http://strom.stribro.net 



 

 

Neobvyklá hodina pracovní 
činnosti na Gagarince 
O tom, jak daná hodina vypadala, 
napsali žáci slohovou práci. Chtějí se s 
Vámi o své zážitky z této hodiny podělit. 
Proto Vám  nabízíme několik ukázek i 
fotodokumentaci, kterou nám dodala 
paní Mráčková, které tímto děkujeme. 
Zároveň děkujeme také paní Hingarové 
za výborný dort a za  vydatnou pomoc 
paní Pětrošové a Blažkové.  
 

 
 
 

Když nám paní učitelka oznámila,že 
místo pracovní činnosti jdeme do 
kuchyňky vařit, byli jsme překvapeni, ale 
na druhou stranu, byli jsme strašně 
šťastné. Zajímavá hodina měla přijít až 
po angličtině, matice a přírodovědě. 
Každá členka skupinky přinesla předem 
domluvené suroviny. Hned ráno, když 
jsme přišli do školy, nám paní učitelka 
pomohla odnést věci do ledničky. 
Vařili jsme zapečené párečky v těstíčku, 
pohár a multivitamínový koktejl. Hned 
jak jsme přišli do kuchyňky, tak se 
každá skupinka rozběhla na své 
stanoviště. Jako první jsme vyndali 
všechny suroviny z ledničky a začali 
jsme vařit. Každá ve skupince dostala 
svou práci - jedna měla na starosti 
nakrájet ovoce, druhá oloupat a připravit 
párečky, třetí párečky obalovala a 
dávala je do trouby, čtvrtá připravovala 
stůl a pátá vypracovávala před paní 
učitelkou zadané otázky. 
Když jsme dovařili, dali jsme hotové jídlo 
na stůl, vyfotili jsme se a pak si teprve 
pořádně pochutnali. Potom jsme umyli 
nádobí, utřeli a uklidili. Tato pracovní 
činnost se nám velmi líbila a rádi 
bychom si ji někdy zopakovali.                

5. A-Vypečení Andílci 
Mája, Nihna, Pepuška, Danča, Maci 

 
Dnes ráno jsem se moc těšil do školy. 
Paní učitelka nám řekla, že na pracovní 
činnosti budeme celá třída vařit. Já 
doma vařím rád a pomáhám někdy 
mamince při vaření. Konečně skončila 
hodina matematiky a celá třída pospíchá 
do kuchyňky. Každý ze třídy přinesl z 
domova nějakou surovinu. Byli jsme 

rozděleni na jednotlivé skupinky. Každá 
skupinka měla vypracovat písemný úkol. 
Naše skupinka byla rodiči vyhodnocena 
jako nejhodnější. Během vědomostního 
testu jsme začali s přípravou chutného 
jídla. Já, Honza, David, Honza jsme 
připravili speciality z vajíček a špagety 
se sýrem. Po zdárném dokončení vaření 
všech skupin paní učitelka nám řekla, že 
bude velká oslava, protože Honza 
Hingar měl ten den narozeniny. 
Oslava byla velice krásná, jídlo které 
jsme si sami připravili, bylo moc dobré a 
už teď se těším na další hodinu vaření.                    

 Martin Kučík, 5.A 

 
Přijímací zkoušky 
Naše žáky ze základní školy Mánesova 
čekají jako každý rok v měsíci dubnu 
přijímací zkoušky na střední školy a 
odborná učiliště. Zeptali jsme se tedy 
několika žákyň z 9. B, kam si podaly 
svou přihlášku ony. Kristýna Ziemanová 
se hlásí na Integrovanou střední školu 
živnostenskou do Plzně, obor kadeřnice. 
„Chci pracovat s lidmi a v kolektivu. 
Ráda experimentuji s účesy. Po třech 
letech bych chtěla na nástavbu vlasové 
kosmetiky s maturitou,“ řekla nám 
Kristýna. „Zajímám se o líčení a baví 
mě. Po absolvování učebního oboru 
bych si chtěla otevřít salón,“ řekla nám 
Martina Saugspírová, která se hlásí také 
do Plzně na učební obor kosmetička. 
Vlastnit cukrárnu, zdobit cukroví a 
prodávat jej – to je sen Kláry Havlové. 
Proto se přihlásila na Střední odborné 
učiliště potravinářské do Plzně – obor 
cukrářka. Z Karolíny Finové bude zase 

servírka. „Jsem ráda mezi lidmi, proto 
jsem se přihlásila na obor číšník-
servírka na Hotelovou školu do Plzně,“ 
dodala Karolína. 
V letošním roce opustí naši základní 
školu 52 žáci. Z toho se na odborné 
střední školy s maturitou hlásí dvacet 
jeden žák. Podle slov výchovné 
poradkyně, Zdenky Barnášové, dokázali 
v letošním roce žáci i jejich rodiče 
odhadnout své možnosti a vybrali školy 
nejen podle svých zájmů, ale hlavně 
podle školních výsledků. „Zaujal mne 
nulový zájem o učební obor zedník. 
Opět se zvyšuje zájem o černá řemesla, 
neboť se po absolventech těchto oborů 
zvyšuje v našem okrese poptávka,“ 
řekla nám výchovná poradkyně. Z toho 
je možno usoudit, že žáci i jejich rodiče 
se začínají lépe orientovat na trhu práce 
a volí takové vzdělání, o které bude 
dlouhodobý zájem. „Také jsem se 
pozastavila nad faktem, že na obchodní 
akademii, která je přímo v našem 
městě, si nepodal přihlášku z naší školy 
nikdo,“ dodala Zdenka Barnášová. I 
žáky pátých ročníků čekají přijímací 
zkoušky – a to na osmileté gymnázium 
ve Stříbře. V letošním roce se hlásí 
deset žáků naší školy. Doufáme, že 
uspějí tak dobře jako jejich předchůdci 
v minulých letech. Průměrně se na tuto 
školu dostanou dvě třetiny přihlášených 
dětí z naší školy. 
Celý pedagogický sbor přeje žákům 
devátých tříd, aby úspěšně složili 
přijímací zkoušky a všichni se dostali na 
školu, kterou si vybrali. 
 

Recitační soutěž 
Jednou ze školních soutěží, která se 
těší poměrně velké oblibě mezi žáky 
naší základní  školy Mánesova, je 
recitační soutěž. Z druhého stupně se jí 
letos zúčastnili třicet čtyři žáci. Ti před 
odbornou porotou vyučujících českého 
jazyka – Alenou Deredimosovou, 
Marcelou Hlaváčovou a Klárou 
Kastlovou - předvedli přednes básní i 
prozaických textů. V kategorii 6. a 7. tříd 
zvítězila Andrea Šetková ze 7. b, která 
přednesla báseň od Jana Skácela – 
rodičům do ucha. „Přednes Andrey se 
porotě líbil nejvíce. Dobře pracuje 
s hlasem, rozumí textu, používá 
uměřená gesta i mimiku,“ sdělila nám 
předsedkyně poroty Alena 
Deredimosová. Druhé místo v této 
kategorii obsadil Jan Václav z 6. B, který 
porotu zaujal prozaickým textem od 
Jana Drdy – pohádka Zapomenutý čert. 
Třetí skončila Jitka Malá ze 7. B. 
V kategorii nejstarších, tj. osmé a 
deváté třídy, zvítězil Jiří Nezbeda z 9. A, 
který recitoval Blues od Viléma Závady. 
Do okresního kola postoupili první dva 
z každé kategorie. Konalo se v Tachově 
15. března. Celkem se jej zúčastnilo 62 
soutěžících ze čtrnácti škol. Z našich 
žáků se nejlépe umístil Jiří Nezbeda, 
který obsadil ve své kategorii třetí místo. 

Mgr. Věra Pospíšilová 

KURZ TANCE 
A SPOLEČENSKÉHO 

CHOVÁNÍ 2006 
 

Přihlášky si budou moci 
zájemci vyzvednout od  

2. května v MKS Stříbro. 
Cena kurzu bude opět 

1400,-Kč. Zahájení kurzu 
je naplánováno na polovinu 
září. Nultá seznamovací 

hodina bude 13. června 06 
od 18 hod. v kult. domě. 

Upřednostňujeme 
přihlášky ve dvojicích.



 
 
BYL JEDNOU JEDEN 
DŮM….A JEDNO MĚSTO 
František SAMEC V. část 
 
Proluka tvořící nároží Benešovy a 
Dostojevského ulice naznačuje místo 
další resekce ve dříve celistvé severní 
frontě hlavní třídy. S mírným zpětným 
odstupem od celkové linie průčelí 
ostatních domů zdobila tuto parcelu 
hned dvě popisná čísla, 154 a 155. Šlo 
o jakési sesterské dvojdomí téměř 
stejných jednopatrových staveb 
s barokními štíty do hlavní ulice. 
Dřevěné okenice č. 154 evidentně 
zakrývaly výkladní skříně nějakého 
obchůdku, veřeje v čísle 155 dávaly 
něco podobného tušit.Nepamatuji se, že 
by tu kdy někdo bydlel. Prostě ony dva 
domy měly po válce tu smůlu, že se do 
nich nikdo nenastěhoval. A tak měl zub 
času volné pole působnosti. A to i 
navzdory skutečnosti, že právě tato 
místa bylo možno považovat za zlatý 
kříž města. Z tohoto důvodu bylo třeba 
alespoň o významných svátcích, 
především těch ideologických, nějakým 
způsobem zastřít nebo pokud možno 
zmírnit nepříznivý vizuální dojem, 
kterým oprýskaná fasáda a vytlučená 
okna působily na oko kolemjdoucích. 
V takových případech pak jako hlavní 
kamuflážní pomůcka posloužila 
hlubokomyslná dobová hesla, vlajky 
států tábora míru, plakáty, fáborky a 
třepetalky, vše vkusně doplněno 
gigantickými portréty toho času 
zbožštělých osobností geniálních vůdců 
pokroku lidstva. Dotčené fasády 
v takovéto podobě vyvolávaly v mé 
mysli reminiscence na velikonoční 
kraslice. V případné soutěži o nej.. lepší, 
možná nej…nákladnější a třeba o nej… 
umělečtější a potažmo o ideově 
nejúdernější výzdobu by ony dva 
ruinální objekty byly nepochybně 
vážnými favority. Jejich sláva skončila 
v létě 1958, kdy za vydatného přispění 
armády proběhla na několika místech 
města demolice. Napadá mě příměr: 
tsunami, bořím já, boříš ty, už jsem 
zbořil všecko. 
Z jiného šálku čaje jsou příběhy plochy 
mezi čísly 511a 129, ohraničené ulicemi 
Benešovou a B. Němcové. Tady muselo 
ustoupit přístavbě polikliniky hned 
několik budov. Mnozí snad ještě 
pamatují nárožní jednopatrový dům č. 
131, známý především řeznictvím,  
v poválečných letech řeznictví 
Chaloupka, naopak v posledních letech 
existence proslulým oddělením rychlého 
a dobrého občerstvení typu: polévka, 
sekaná. Demoliční tečku v tomto 
případě udělal únor roku 1980. 
Krátce předtím vzal zasvé i z Benešovy 
ulice sousedící dům č. 208, 
jednopatrový, s pískovcovým portálem 
s datem 1792. Vnitřní prostory užíval 
OÚNZ jako ubytovnu a sklady. Demolice  

 
uváděného bloku vlastně započala 
někdy začátkem roku 1980 zbořením 
přízemní stavby, těsně přiléhající ke 
staré části polikliniky, tedy k číslu 511. 
Mnohá z tehdejších maminek si možná 
vzpomene, že tudy se procházelo 
k dětské ordinaci a dokonce zde byla 
jakási kočárkárna. V minulosti měl i 
tento domek své stálé obyvatele. 
Výše uvedené zásahy však ještě 
neznamenaly konec změn v dané 
lokalitě. Po malé přestávce došlo i na 
číslo 130, známé jako ústředna rozhlasu 
po drátě, neboli dráťák.  Přesněji řečeno 
, přízemí sloužilo ústředně , v horním 
patře byl byt. Jako dítě si pamatuji 
v místě ústředny jakýsi obchod. 
S dráťákem vzala zasvé i víceméně 
symbolická klenbička brány, která 
uzavírala telefonní ústřednu, dříve poštu 
č. 129,  vjezd do dvora.    
Poštovní dvůr byl od dvora č. 129 
oddělen zdmi č. 797. I temto objekt byl 
původně užíván jako obytný, ke konci 
pak sloužil provozním potřebám spojů. 
V prvních měsících roku 1991 byl 
zbořen. 
Tím je snad tématika přerodu oněch 
míst vyčerpána, co se týče destrukcí. 
Zbývá dodat, že část uvolněné plochy 
poskytla potřebný prostor k realizaci 
plánů na rozšíření polikliniky. Její nová 
budova byla stavebně dokončena v 
prosinci 1987. Nové interiéry však byly 
způsobilé k užívání až v roce 1990. 
Zubní oddělení se stěhovalo o 
prázdninách tohoto roku. 
Zmínkou o poliklinice, dříve OÚNZ, jsme 
dospěli na křižovatku, známou jako 
křižovatka u kina, případně u ústavu. 
Na okraji parčíku po pravé straně před 
kinem, směrem k poště pamatuji jeden 
čas zařízení typu „obecní váha“, 
užívaná k vážení povozů a vozidel 
vůbec. K zapuštěné nájezdové plošině 
náležela i dřevěná budka, ukrývající 
příslušné mechanismy, sloužící k odečtu 
požadovaných údajů.  
Z druhé strany Benešovy ulice, 
v těsném sousedství bývalé kulturistické 
posilovny č. 205, poskytovala po dlouhá 
léta svoje služby čerpací stanice 
pohonných hmot, hovorově zvaná 
benzínka. Její provoz mám ve 
vzpomínkách spjat především 
s postavou pana Dulky. Na druhou 
stranu nejsem sto ve své paměti 
vydolovat dobu, kdy byla tato filiálka 
Benziny zrušena. Snad někdy 
v polovině 70. let  po dostavbě nového 
zařízení tohoto druhu pod Smutečním 
vrchem. 
Znovu přejdeme Benešovu ulici. 
V prostoru za kinem v místě 13. 
poledníku bychom  ještě v 50. letech 
nalezli blok několika stodol. Ten vzal 
zasvé po částech  pravděpodobně 
v závěru 50. let. 
Téměř proti kinu přibližně v místě 
dolního nároží obchodního domu se 
rozkládalo něco jako menší statek, dle  

 
dochovaného snímku č. 227. Uvedený 
snímek zachycuje o samotě stojící 
přízemní stavení se dvěma okny a 
barokním štítem do ulice. Zbořeno 
v roce 1959. 
V místě obchodního domu dlouho snad 
do 2. poloviny 70. let přežívala osamělá 
stodola, která z nějakého důvodu unikla 
níže zmíněné kampani demolic v 50. 
letech. Tato hospodářská budova již 
vlastně uvozovala celý areál stodol, 
zabírající plochu dnešního 
autobusového nádraží a Penny 
Marketu. V uvedeném prostoru mám 
zafixováno cosi jako „stodolové město“ 
se třemi hlavními a několika vedlejšími 
ulicemi. Celkový charakter zdejší lokality 
zřejmě vedl k tomu, že v první fázi 
osidlovací euforie dostaly výše 
vzpomenuté ulice svá jména: Švermova, 
Březinova a Wolkerova. Silně však 
pochybuji, že kdy stříbrská pošta  
zaznamenala zásilku s některou ze 
zmiňovaných adres. Navzdory tomu, 
nebo právě proto byla tato místa 
skvělým terénem pro klukovské hry a 
radovánky, skýtajícím množství 
prolézaček, zvláštních tajemných 
průchodů, schovávaček a záhadných 
zákoutí. 
To,co naplňovalo dětské představy o 
dobrodružství, ale evidentně a zcela 
logicky neoslovovalo pragmaticky 
uvažující městské otce představené. 
V důsledku toho byla tato část města 
v několika etapách postupně 
„destodolizována“. První nápor 
demoličních komand zaznamenává 
fotodokumentace z let 1958 a 1959. 
Závěrečná část operace proběhla někdy 
koncem 70. let, či počátkem let 80. Tak 
byla vytvořena plocha pro výstavbu 
obchodního domu a posléze i 
autobusového nádraží. 
V popřevratových létech přibyl i Penny 
Market a předsunutý objekt 
s občerstvením a s informacemi ČSAD. 
Jediným obytným domem v této 
stodolové části Benešovy ulice bylo 
přízemní stavení č. 226, stojící přibližně 
v prostoru dolního vjezdu na 
autobusové nádraží. Zachyceno je na 
předdemoličním snímku z roku 1959. 
Zůstaňme ještě ve spodní části 
autobusového nádraží, konkrétně v ulici 
Pastýřské. Z hlediska pohledové 
charakteristiky daného místa je zde totiž 
příhodno vzpomenout i jedné pouze 
ubourávky  Na jaře roku 1987 byla ze 
střechy čísla 522 , dnes mateřská 
školka, snesena štíhlá oplechovaná 
věžička, nesoucí ve své horní části 
jakousi cibulku, protaženou do jehlovité 
špičky. Správce objektu tímto 
ozdravným zásahem nepochybně  
ušetřil na nákladech, spojených 
s údržbou střechy. Na druhé straně 
dotčená vilka hodně ztratila na 
osobitosti vzhledu, takže mi připadá jako 
….kocour s kupírovanou oháňkou. 

pokračování příště 



 

 
ČEKÁNÍ NA JARO 
Většina z nás, již netrpělivě očekává 
příchod jara.Tedy období, kdy se 
venkovní teploty vyšplhají nad nulu a 
v přírodě začne vše rašit a růst. 
Zároveň přibude i slunečních paprsků, 
které tak blahodárně působí na vše živé. 
Především nedostatek světla může 
negativně ovlivnit psychiku člověka. Je 
to stav, kdy nás nic nebaví, s velkým 
úsilím zvládáme běžné denní situace a 
tiše závidíme medvědům jejich zimní 
spánek. A jak tedy z toho ven? 
Pokud nemáme možnost zajet za 
sluncem na jih, můžeme velmi účinně a 
jednoduše ošálit naši mysl umělým 
světlem. Posviťte si malou baterkou půl 
až 1minutu na čelo. Toto proveďte 
alespoň 3x denně. Tímto prosvětlením, 
pozitivně působíte na hypofýzu a 
epifýzu a tím na celý endokrinní systém. 
Dojde k psychickému, ale i fyzickému 
uvolnění. Nejen světlo, také barvy 
působí na naši náladu. Pamatujte na to, 
až budete otvírat svůj šatník.  

Červená – normalizuje krevní tlak, 
aktivuje psychiku, zvyšuje imunitu. 
Oranžová – aktivuje činnost žláz 
s vnitřní sekrecí,  posiluje plíce. 
Žlutá – posiluje nervy, činnost žlučníku 
a tak povzbuzuje trávení. 
Zelená – zklidňuje, stimuluje tvorbu 
svalového tkaniva. 
Světle modrá – zklidňuje, snižuje 
svalové napětí, normalizuje krevní tlak. 
Modrá – posiluje koncentraci a pomáhá 
regenerovat nervový systém. 
Šedá – vysoká apatie. 
Velmi důležité pro posílení duševního 
stavu, je též dostatečný přísun tekutin. 
Především bylinných čajů, ovocných šťáv 
a čisté, lépe neperlivé vody. Ovšem 
posezení s dobrými přáteli, nebo jiná 
společensko kulturní setkání nám jistě 
pomohou zahnat truchlivé myšlenky a 
dodají optimismus. Také procházky 
v přírodě s našimi nejbližšími a pocit 
lásky, kterou přijímáme i dáváme, to je 
ten nejúčinnější lék na všechny bolístky. 
Přeji všem hodně sluníčkových, 
barevných a láskyplných jarních dní.                                                 

Osmiková Věra 
 
Letošní zima a včely 
Nedávno byla v Tachovském deníku na 
titulní straně uveřejněna fotografie 
smutného včelaře, držícího hromádku 
včelích mrtvolek. Neznalý čtenář mohl 
získat dojem, že letošní zima včelám 
výrazně ublížila. 
Ano, bylo více sněhu, více mrzlo, 
v polovině března ještě na mnohých 
místech ležel sníh. Ale na včely nejhůře 
působilo dlouhé  souvislé období 
s nízkými teplotami, kdy  neměly 
možnost opustit úl, proletět se a zbavit 
se výkalů. Totiž, při velkých mrazech 
jsou včely shluknuty do zimního 
chumáče, v jehož středu je matka 
udržovaná při stálé teplotě okolo 300 C. 
Je pochopitelné, že produkovat teplo 
mohou včely pouze po příjmu 
glycidových zásob, které si vytvořily ke 
konci léta. Tak si to příroda a v ní žijící 
včely zařídily, vždyť vývoj tohoto druhu 
hmyzu probíhal postupně po dlouhá 
tisíciletí. Včely jsou na světě déle než 
člověk. 
V létě žije včela – dělnice zhruba 3 
týdny. Splní své pracovní povinnosti 
vůči společenství a umírá. Zimní 
generace včel, která se rodí hlavně 
v srpnu a v září, musí však žít až do 
doby, kdy matka  po zimním klidu 
naklade nová vajíčka a z nich vznikne 
nová populace včel. 
Včel  v zimě bývá v úlu i více než 50 
000 jedinců. Z tohoto množství některé 
odumřou, ať už stářím nebo, i proto, že 
opustily z nějakého důvodu teplý 
chumáč a třeba na dně úlu prokřehly do 
té míry, že už v sobě nenašly dost 
energie, aby se mohly vrátit zpět. Pokud 
v průběhu zimy je občas některý den za 
svitu sluníčka tepleji, tedy nad 80 C, 
včely vylétají ven na prolety do blízkého 

okolí. Zároveň čistí dno úlu od nečistot, 
včetně případných mrtvolek včel. 
Letošní zima bez proletových dnů 
způsobila, že se mrtvolky v úlech 
hromadily, včely neměly možnost je 
postupně odstraňovat. Proto dramaticky 
vypadající hromádky mrtvých včel na 
dnech úlů mohly vzbuzovat obavy, že 
zima včelám ublížila. Možná ano, 
možná ne. To se uvidí, až včelaři 
v průběhu prvních teplejších dnů 
provedou prohlídky a zjistí skutečný 
stav. Nejspíš prvním úkolem správného 
hospodáře bude pomoc včelám 
v doplnění zásob sladké potravy. Včely 
začnou intenzivně dohánět časové 
zpoždění zaviněné delší zimou, ale asi 
v přírodě ještě nebudou přirozené zdroje 
nektaru z rozkvetlých rostlin. 

MVDr Jan Krabec , ZO ČSV Stříbro 
                                                                               

 
KINO SLAVIA  
Promítáme od 19,30 hodin  
 

03. - 04.  Po-Út 
PANIC JE NANIC 
(komedie) ČR  
 

06.  Čt 
O DVĚ SLABIKY POZADU 
(komedie)  ČR 
 

07.  Pá 
EXPERTI 
(komedie) ČR 
 

08.  So 
TYGR A SNÍH 
(komedie) ITÁLIE  
 

10. - 11.  Po-Út 
RESTART 
(drama)   ČR+FINSKO 
 

13.  Čt 
FIMFÁRUM 2 
(rod. anim.) ČR 
 

20. - 21.  Čt-Pá 
JEŠTĚ ŽIJU s věšákem,  plácačkou a 
čepicí 
(komedie) ČR  
 

23. - 24. Ne-Po 
RAFŤÁCI 
(komedie)  ČR 
 

25.  Út 
CHULIGÁNI  
(krimi)  VB+USA 
 

28.  Pá 
HOSTEL 
(horor)   USA 
 

 
ODPOLEDNÍ PROJEKCE: 
 
17.-18. Po-Út 17,00 hod. 
KARCOOLKA  
(dabovaná anim. kom.) USA 
 

23.-24. Ne-Po 17,00 hod. 
RAFŤÁCI 

MIMINO
BENEŠOVA UL. 197 

STŘÍBRO 
tel.: 374 622 725 

mobil: 603 528 709  
 

 
PROVOZNÍ DOBA 

 
PO – PÁ 8.00 – 17.30 

SO -  NE           8.00 – 
12.00 

 
KOČÁRKY, DĚTSKÁ 
KOSME-TIKA, VÝŽIVA, 
KOJENECKÝ A DĚTSKÝ 
TEXTIL (vel. 56 – 170) 
DĚTSKÁ OBUV 
 

 
N O V Ě !!! 

TĚHOTENSKÁ MÓDA 
 

PRODEJ A VÝKUP 
POUŽITÝCH DĚTSKÝCH 

KOČÁRKŮ, 
AUTOSEDAČEK, 

HRAČEK apod. 
 



 

 

DUBEN 
 
 
 

Milé divačenky a milí divákové,  
co neváháte a zajdete do našeho kina, 
buďte vítáni při další várce filmů. 
Hned na začátku měsíce máme 
satelitní promítání filmů, zároveň 
uvedených na plzeňském Finále 
(perfektní akce, když vám utekl 
nějaký český film v posledním roce, 
tak tady ho můžete vidět. Neváhejte, 
zájem bývá velký, můžete vidět 
některé tvůrce filmů in natura. 
Schválně, kolik se nás tam bude 
vzájemně potkávat?). 
Trojici filmů Panic je nanic, Experti a 
Rafťáci můžeme shrnout pod jedno 
téma – jak poprvé zasunout. Je v nich 
všechno poprvé, a poprvé je to nejlepší ! 
Máme léto ( ve filmech, pochopitelně, 
venku, při psaní předešlých i 
následujících  řádků,  ani na předjaří 
pořádně nevypadá), partu dospívajících 
hrdinů, kteří se během prázdnin chtějí 
změnit. Jednak – samozřejmě – „ o to 
přijít“. Ale zároveň s tím i získat, poprvé 
si dokázat, že jsou schopni obstát sami 
o sobě i sami před sebou. A my starší 
možná zjistíme, že nejtěžší období je ne 
den, když je to poprvé, ale když si 
všimneme, jak vzdálený je nám svět 
teenagerských komedií….Aspoň se 
zasmějeme, ne ? Jestli i na některém 
filmu, to závisí hlavně od překonání 
vlastní pohodlnosti. Buďme vůči mladým 
shovívaví… 
Slovy hlavní představitelky Katky je film 
O dvě slabiky pozadu inspirován "z 
části z mého života, z části Katčina, z 
části životů jiných lidí a z části 
vymyšlené". Už z toho lze leccos vytušit. 
A vskutku. Už po cca osmi a půl 
minutách budete nevěřícně hledět na 
plátno a ptát se sám sebe, co to má 
znamenat. Hyperaktivní hrdinka Katka 
chce zkrátka všechno hned (jak někteří 
naši současníci a ještě o tom žvaní 
v médiích. Vzpomenete si na jistou 
Š.G., manželku S.G., kteří měli rodinnou 
známou L.B. ?) – ale nestíhá školu, 
vztahy s rodinou, přáteli, milenci. 
Neuvěřitelně nudné sledování 
neuvěřitelně podivného života se 
slabým scénářem, humor, kterému se 
však asi nikdo nebude smát, a v 
neposlední řadě nulovými hereckými 
výkony s výjimkou Zuzany Šulajové. 
Slovenských filmů nevzniká mnoho. 
Bohužel, když už něco vznikne, tak je to 
těžko ke koukání. Tož škoda, příště 
snad bude něco lepšího 
Tygr a sníh je one-man "masturbace". 
Benigni těká mezi různými druhy poetik i 
žánry a bohužel má mnohem 
užvaněnější pusu, než by filmu prospělo 
(řečeno jinak - po pár minutách vás asi 

začne sr..). Film sice deklaruje, že je o 
velké lásce, ale Nicoletta Braschi (jinak 
životní družka Benigniho) je naprosto 
odstavena na vedlejší kolej a Jean Reno 
se očividně necítí dobře ve své roli.  
Benigniho skopičiny prostě zahluší vše. 
Tvůrce se bohužel chce v poslední 
třetině vyjádřit v příliš mnoha věcem, 
než film unese....a navíc na nás zkouší 
jakýsi twist, který by slušel spíše 
thrilleru. 
Velice příjemný závan svěžesti v 
českém filmu. Julius Ševčík se nebál 
natočit Restart, film v moderním stylu a 
podařilo se mu to, aniž by sklouzl ke 
kýči či stupidnostem (jako třeba Brak 
nebo Chooking Hazard). Scénář, 
přiznávám, sice není z nejlepších a styl 
vyprávění, kdy se nejdřív odehraje 
představa hlavní hrdinky a až pak 
skutečnost, nemusí sednout každému 
(že by inspirace ve filmu Lola běží o 
život ?),  ale rozhodně se nebudete 
nudit. No a konečně po seriálových tzv. 
"hereckých objevech" přišli mladí, noví, 
neokoukaní herci, kteří umí hrát 
doopravdy. Na závěr snad jen, že jsem 
zvědavý na další díla začínajícího 
režiséra Ševčíka. 
A máme tady další lahůdku – kdo viděl 
Fimfárum, tak dvojku nemůže přece 
vynechat! Fimfárum 2 je sice bohužel o 
něco slabší než první Fimfárum a 
kvalitativně nevyrovnané. Oproti 
"jedničce" relativně málo animační 
invence a drobných vtípků, místy trochu 
utahané. Dialogy Oty Jiráka mi přišly 
většinou hodně zbytečné, pohádky by 
mohly dobře fungovat i bez nich. 
Animaci obecně chybí trocha dynamiky -
- ne té přeexponované americké, ale 
změna rytmu nebo střihu by určitě 
prospěla. Stále však nadprůměr 
v našich luzích a hájích… 
Jak to bylo s Karkulkou doopravdy 
nám má říct film Karcoolka. Možná 
místy diváka i pobaví. Většinu času 
však sklouzává do čehosi podivně 
nudného, zdlouhavého a rozplizlého, 
hemžícího se nevtipnými odkazy na 
mnoho filmů, vykrádající vše od 
Shreka až po Agathu Christie 
Rozhodně Karcoolku nemožno zařadit 
mezi ty neskutečně zábavné 
animované filmy posledních let (tím 
myslím zejména Shreka, Příšerky s. r. 
o., Příběh žraloka...). Nezbývá mi než 
souhlasit s tím, že tento film je 
takovým malým křečovitým "Shrečím" 
parazitem. 
Hezky vystižený mikrosvět malého 
českého nádraží. Banalita a povadlé 
hemžení není nahlíženo z přílišného 
odstupu, takže to člověku dá upomenout 
na české filmy Ivana Passera. Jestli film  
Ještě žiju s věšákem, plácačkou a 
čepicí na něčem staví, tak je to jazyk. 
Mluvené slovo je zde ústředním 
dramatickým prvkem filmu. Není divu - 
film vznikl podle divadelní hry. Je to 
podobné tomu, když přijdete do nového 
prostředí a zachycujete útržky 

vyprávěných událostí. Z čehož máte ze 
začátku v hlavě guláš a až později si to 
dáváte do souvislostí. Přesto se nemůžu 
zbavit dojmu, že to, co je nezaměnitelné 
na divadle, ve filmu taje v televizní šeď. 
Ale Jaroslav Dušek je opět zde ! 
Chuligáni je další příběh ze života 
fotbalových „hooligans“ (tak se jmenuje 
film v originále). Je o loajalitě, důvěře a 
brutálních následcích života na hraně.  
A čekali byste, že hlavní roli hraje Frodo 
Pytlík neboli Elijah Wood ? 
Reklama zase jednou udělala své. 
Producent Tarantino (Quentin, že ?) se 
hned od začátku dušoval, že Hostel je 
ta „ největší kurvárna, jakou kdy četl“, 
neustále se stupňovaly halasné zprávy 
o neuvěřitelně brutálních scénách, které 
otestují výdrž publika. Navíc česko-
slovenský divák byl navnaděn, že se 
celý film odehrává na Slovensku (ale 
natáčen byl v Čechách, určitě poznáte 
Český Krumlov) a že v něm zazní české 
i slovenské písničky (dinosaurus David 
je mezi nimi). A při tom by se vše dalo 
shrnout do jedné věty (kdysi ji řekl 
Shakespeare) – příliš mnoho křiku pro 
nic (jadrněji řečeno, příšerná sračka). 
Nedivím se negativnímu ohlasu na 
Slovensku, dát takovýhle obraz celé 
krajině, to není fér. Na druhé straně si 
můžem položit otázku, jestli všichni 
Američané cestují do Evropy pouze pro 
sex, drogy a alkohol. Prostě film 
nesoudržný, dramaturgicky a 
scenáristicky absolutně tristní, plný příliš 
mnoha nahodilostí. Tohle se líbí (asi) 
pouze v Americe 
 
Tak nashledanou příště…. 
 
 
 

FINÁLE VE STŘÍBŘE 
19. ročník satelitní projekce českých 
filmů  FINÁLE PLZEŇ 06 Vám nabídne 
v kině Slavia Stříbro od 19,30 hod. tyto 
filmy: 
3.-4. dubna   
PANIC JE NANIC – komedie nejen pro 
věk okolo šestnácti, ale i pro 
předpotopní rodiče a většinu dospělých. 
6. dubna  
O DVĚ SLABIKY POZADU – filmový 
příběh studentky Zuzany je mozaikou 
reálných a snových situací, do kterých 
se mladá hrdinka zamotává ve snaze 
stihnout ze života co nejvíce a v co 
nejkratším možném čase.  
7. dubna  
EXPERTI – Na rozdíl od podobných 
filmů především pro mladé, chce oslovit 
ty, kteří – obdobně jako hrdinové filmu – 
vstupují do dospělého života a hledají 
prostor pro naplnění svých přání. 
 
 

RECENZE 
LADISLAV KAJABA 

PŘEBOR ČR V MOTOKROSSU 
1.  DUBEN 2006 

POŘADATELEM JE SMS PRAHA  
A   AMK STŘÍBRO.  

PODROBNOSTI SLEDUJTE NA  
PLAKÁTOVACÍCH PLOCHÁCH.



 
SOUKROMÁ INZERCE 
PRODÁM stavební parcelu ve Stříbře. 
tel.: 606 370 225 
PRODÁM květuschopné azalky, výška 
50 cm a jiné keře, dále lewisie a různé 
kobercové trvalky. 
tel.: 374 624 030 
PRODÁM levně menší rohovou 
rozkládací soupravu s úložným 
prostorem a křeslem vhodnou zejména 
do dětského pokoje. 
tel.: 737 677 577  
PRODÁM aut. pračku zn. ALTUS, 3 
měsíce stará se ZL. PC 7900,-; prod. 
Cena 5000,-Kč. 
tel.: 728 679 579 (kdykoliv) 
KOUPÍM zahrádku ve Stříbře. 
tel.: 728 259 677 
HLEDÁM práci na ranní směnu. Jsem 
SŠ. 
tel.:  606 370 225 
HLEDÁM pronájem bytu 2+1 nebo 1+1, 
částečně zařízený. Spěchá. 
Tel.: 737 929 596 – SMS 
HLEDÁM brigádu ve Stříbře, nástup 
ihned. 
tel.:  731 082 214 
HLEDÁME  pro novou firmu 
spoluvlastníky a investory. Jedná se o 
mezinárodní projekt. Hledáme taky 
možnosti sponzoringu v okrese Tachov. 
Informace na: mampo@post.cz nebo 
info@leguan.sk 
PRONAJMU kancelářské prostory v I. 
nadpodlaží „Smuteční vrch“. 
tel.: 603 268 374 
Inzerci přijímáme v MKS Stříbro, 
Benešova 587 vždy do 20. v měsíci. 

 

MKS VÁS ZVE 
duben 2006 
AKCE V KD: 
1.4.   PYŽAMOVÝ BÁL 2006 
Tradiční a nevšední bál pořádaný 
divadelním spolkem DIVOCH se opět 
uskuteční v kulturním domě od 20 
hodin. Vstup je povolen pouze v pyžamu 
či noční košili. 
5.4.   SETKÁNÍ DŮCHODCŮ 
Opět se sejdou ti dříve narození 
s představiteli města na besedu a 
posezení s malým občerstvením. K tanci 
a poslechu bude hrát Jan Šimr. Akci 
připravil SPOZ v kulturním domě od 16 
hodin. 
8.4. STŘÍBRNÝ POHÁR 
Již iV. ročník taneční soutěže ve 
standardních a latinsko-amerických 
tancích se uskuteční ve stříbrském 
kulturním domě. Zahájení soutěží je od 
10 hodin a potrvá celý den. Vstupné na 
celý den je 50,-Kč. 
28.4.   MAJÁLPLES 2006 
Konečně je tady jaro a s ním tradiční 
ples studentů. Začátek ve 20 hodin. 
Vstupenky můžete získat v Gymnáziu 
Stříbro. 
AKCE V KINĚ SLAVIA 
26.4.   KLUBOVÝ VEČER 
Další ze zábavných pořadů nejen pro 
ženy. Tentokráte bude zaměření 

směřovat k létu. Samozřejmě nebude 
chybět i malá módní přehlídka. Začátek 
je v 19 hodin. 
27.4.  SOLASIDO 
Chcete slyšet vaše děti, jak umí zpívat, 
tak neváhejte a přijďte se od 18 hodin 
podívat na velkou pěveckou soutěž dětí 
ZŠ Mánesova ulice. 
 
DIVADLO PLZEŇ - předplatné 
K8 – 28.4. 
RADÚZ A MAHULENA - balet 
Odjezd z AN v 18.00 hodin 
V4 – 28.4.  
COSI FAN TUTTE - opera 
Odjezd z AN v 18.00 hodin 
 
Českobratrská církev 
evangelická      
Farní sbor ve Stříbře 
Masarykovo náměstí č. 15 
Vás zve k bohoslužbám DUBEN 
5.neděle postní    
2.4.-  10.00 hod. - biblická hodina 
neděle Květná     
9.4.-  16.00 hod. - bohoslužba 
Velký pátek       
14.4.-  10.00 hod. – bohoslužba 
s vysluhováním večeře Páně 
Velikonoční neděle  
16.4. - 10.00 hod. – biblická hodina 
23. 4.  – 14 hod. - slavnostní 
shromáždění – 50. výročí založení 
Farního sboru ČCE ve Stříbře – 
bohoslužba 
2. neděle po Velikonocích 
30.4. – 10.00 hod. – biblická hodina 
Těšíme se na všechny členy sboru, 
přátele, příznivce i širokou veřejnost. 

 
DNESKA VAŘÍM JÁ … 
Velikonoce jsou za dveřmi. Už máte 
nachystáno vše potřebné na přípravu 
kraslic? 
Co takhle zkusit obarvit je tím, co máme 
doma: 
• červená budou od šťávy z červené 
řepy nebo od slupek z červené cibule; 

• hnědá a oranžová od cibulových 
slupek, černého čaje, nebo i silné 
kávy; 

• zelená od kopřiv, špenátu; 
• zelenožlutá od heřmánku; 
• žlutá díky šafránu; 
• světle modrá od sušených borůvek 
 a pak je ozdobíme nevypalovací 

stříbrnou konturou na porcelán 
 skořápky můžeme použít spolu 

s kalíšky na vajíčka: 
• dáme do nich upravené čajové svíčky 

a máme svícínky, které vypadají 
hezky, 

• do skořápek dáme hlínu, zasejeme 
trávu nebo řeřichu a po vyklíčení 
máme malou zahrádku, 

• skořápky naplníme vodou, vybereme 
tu správnou kytičku a vázička je 
hotová, 

• malá žlutá kuřátka ve skořápkách 
umístíme do zeleného osení. 

A jeden recept nakonec. 
 
Kořeněná vejce 
500 ml vody, 250 ml bílého vína, 2 lžíce 
celého pepř, 1 lžička soli, 1 lžička 
nového koření, 1/2  lžičky mletého 
zázvoru, 1-2 bobkové listy, snítka 
rozmarýnu, kopru a podle chuti 4-5 
malých naložených feferonek. 
Povaříme 8-10 minut. 
12 uvařených, oloupaných a 
vychlazených vajec narovnáme do 
sklenic a zalijeme horkým kořeněným 
nálevem. 
Sklenici přikryjeme alobalem nebo 
zavařovací fólií a necháme asi týden 
rozležet v chladničce. 
Používáme na zdobení chlebíčků, 
salátů, nebo na studené mísy. 
 
Hezké Velikonoce Vám přeje  

 Blanka Mozdíková 
 

POŘAD BOHOSLUŽEB 
duben 2006 Stříbro:  
 

9. duben  
KVĚTNÁ NEDĚLE – 8.00 hod. svěcení 
ratolestí a mše svatá 
13. duben 
ZELENÝ ČTVRTEK – 18 hod. mše 
svatá na památku Večeře Páně 
14. duben 
VELKÝ PÁTEK - 18 hod. obřady na 
památku Umučení Páně 
15. duben  
BÍLÁ SOBOTA - 20 hod. pobožnost u 
Božího hrobu na Smutečním vrchu 
16. duben 
HOD BOŽÍ VELIKONOČNÍ 
6.30 hod. obřady Vzkříšení Páně 
10 hod. mše svatá 

 

Farní sbor Českobratrské církve 
evangelické ve Stříbře Vás zve 
k slavnostnímu shromáždění k 

50. výročí založení sboru. 
 

Shromáždění se uskuteční  
 

23. dubna 2006 od 14 hod. 
v modlitebně ve sborovém domě 
ve Stříbře, Masarykovo nám. 15. 

 

Slovem Božím poslouží  
Jiří Melmuk,  

první farář stříbrského sboru. 
 

Po bohoslužbě přítomní 
zavzpomínají na počátky sboru 

mistra Jakoubka ze Stříbra  
a vzájemně se posílí ve 

vyhlídkách na další vývoj. 

„PLÁNSKÁ 50“ 
Klub českých turistů pořádá 
v sobotu 22. dubna od 7.30 h. 
turistický pochod na tratích 5 až 50 
km. Start je od ZŠ Na Valech 
v Plané. Startovné 10,- a 20,-Kč.



 
Beseda se Zdeňkem 
Štybarem 
 
Nestane se často, aby žáci naší 
základní školy Mánesova mohli mezi 
sebou přivítat mistra světa. Letos se jim 
to podařilo 10. března, kdy mezi žáky 
čtvrtých a pátých tříd zavítal mistr světa 
v cyklokrosu Zdeněk Štybar. Během 
dvouhodinové besedy se děti 
dozvěděly, jak vypadá život 
cyklokrosového závodníka. Zdeněk 
Štybar dětem řekl, že svůj první závod 
vyhrál již ve čtyřech letech na BMX.  
 

 
 
Žáky nejvíce pobavila informace, že již 
ve dvou letech uměl jezdit na kole bez 
přídavných koleček. Děti také zjistily, že 
bez znalosti cizích jazyků se dnes 
neobejde nikdo. Sám Zdeněk Štybar 
ovládá tři (angličtinu, němčinu a 
italštinu) a učí se čtvrtý, vlámštinu. Tu 
proto, že v současné domě žije v Belgii 
v jedné místní rodině. Dětem se beseda 
velice líbila. Michaela Schickerová ze 4. 
B o Zdeňkovi Štybarovi řekla: „ Je moc 
milý, je mu dvacet let, bydlí v Belgii, 
tatínek s maminkou tam za ním jezdí, 
žije tam v dobré rodině a má dobrého 
trenéra.“ „Zdeněk nám říkal, že závody 
v bahně jsou hrozné, že bahno hodně 
svědí a po závodě může všechny věci 
hned vyhodit. A prý je moc rád, že 
neměl ještě žádný úraz,“ sdělil nám své 
zážitky z besedy Michael Šperl ze 4. B.  
Na závěr besedy se mistr světa 
podepsal všem zájemcům do 
památníčku nebo  na ruce a vyfotil se 
s každým, kdo měl o společnou 
fotografii zájem. Děti mu zase 
namalovaly obrázky. Většinou šlo o 
obrázky s cyklistickou tematikou. „Všem 
se nám beseda velmi líbila, Zdeněk byl 
na děti velice milý, ochotně se 
podepisoval i se nechal vyfotografovat 
se všemi, kteří chtěli,“ sdělila Mgr. 
Ludmila Fraňková, třídní učitelka 4. B. 

Mgr. Věra Pospíšilová  
 
 FIRMY VE STŘÍBŘE 
SRS Kunststoff - und Montagetechnik 
s.r.o. je firma, která v našem městě 
pracuje od roku 1995. V roce 2001 
zakoupila areál v Soběslavově ulici číslo 
933. V jejich firemním pozemku jsou 
momentálně dvě haly. V první hale o 
rozloze 1 000metrů jsou výrobní 
prostory, druhá menší slouží jako sklad.  
Okruh činnosti zahrnuje montáž skupin 
a komponentů s vysokým podílem ruční 

práce. Jsou to například kabelové 
svazky pro automobilový průmysl, pro 
stavební stroje a strojní výrobu. Dále 
zde dělníci osazují kontakty v lištách, 
montují komponenty pro ventily, osazují 
desky s plošnými spoji v malosériové 
výrobě a potiskují pouzdra metodou 
tamponového tisku. Firma zaměstnává 
asi 80 kmenových pracovníků a ty 
doplňuje podle potřeby dělníky 
agenturními. Tato kombinace zkušených 
pracovníků a krátkodobě dostupných sil 
umožňuje potřebnou flexibilitu rychle 
reagovat na potřeby zákazníků bez 
ohrožení kvality výroby. 
K zákazníkům patří : 
YAZAKI Wiring Technologies Czech 
s.r.o., kabelové svazky 
Rotarex Praha s.r.o., ventilová technika 
S+T Tec GmbH, díly pro hasící přístroje 
EIFEL-SPRITZGUSS GmbH, 
vstřikování plastů 
Eifelwerk Heinrich Stein GmbH, 
kabelové svazky apod. 
Stocko Contact GmbH, výroba 
konekrorů 
Gölz GmbH, stavební stroje. 
Firma SRS plánuje výstavbu nových 
sociálních zařízení a celý vzhled dílen i 
areálu svědčí o stabilitě a solidnosti. 

(jn) 
 
PRŮVODCE    
CYKLOTRASY  KŘTILI  
V TILLYSCHANZU 
 
Na  česko - německých  hranicích  
v Tillischanz  měli  před  měsícem   
důvod  k oslavě !  Sjeli  se  tam   
starostové  obcí, které  leží  na  tzv.  
trase  přátelství,  aby  připomněli  
počátky  a zrození  tohoto   projektu  a  
aby  pokřtili  cykloprůvodce,  který  vyšel  
v prozatimním  nákladu  5.000  ks.  
První  podněty  vzešly  od   českých  
starostů, první  pozvánky  připravil   
stříbrský starosta  Rudolf  Svodoba ,  o  
značení  trasy  a  zpracování  projektu  
se   postaral   starosta  Bělé  nad  
Radbuzou  Libor  Picka a    pak  už  se  
do  projektu   zapojovaly  další  obce -  
Stříbro,  Stráž,  Staré  Sedlo,  Prostiboř,  
Kladruby, na  německé  straně   pak  
Vohenstrauss, Eslarn,  Waidhaus,   

Pleystein  adt.   Tato   města   nejsou   
samozřejmě   jediná,  trasa   začíná  
v Neustadt  an  der   Waldnaab  a   
končí  
ve  
Stříbř
e,  
ovšem  
tento  
úsek  
je  
pouhý
m  
zlomk
em  
plánov
ané  
celé  
trasy  
z Paří
že  do  
Prahy.  
Všech
ny  
staros
ty,   
kteří  se  dostavili  ( někteří  se  omluvili)  
přivítal   zemský  rada  SIMON  
WITTMAN:  „Vítám  zde  všechny,  kteří  
nám  dokázali  pomoci  vytvořit   tento  
úžasný  projekt.  Z hlediska  cestovního  
ruchu  jsme  zde  načrtli  výbornou  
budoucnost,  stali  jsme  se   střední  
částí   velké   trasy  Paříž - Praha.  Také  
si   myslím, že  je  ocenitelná  rychlost,  
se   kterou  jsme  tento  projekt  
realizovali.  První  nápad  vznikl  v lednu  
2004  a  trasa  už  hotová.“  Město  
Stříbro  zastupoval  Rudolf  Svoboda: „ 
Myslím,  že  jsme  tu  odvedli  slušný  
kus  práce,  finančně  nám   pomohla  i  
EU,  která  pokryla  asi  3/4  nákladů.  
Oceňuji  i   vzájemnou  spolupráci  
s obcemi.  To  je  ale  zatím  jen  první  
krok,  druhým  bude  zapojení  míst  na  
trase,  aby  všude  byla  možnost  
ubytování  apod.“   Svým  německým  
kolegům  pak   stříbrští  nabídli  pravé  
české  buchty  a  koláče.  Večer  byl  
ukončen  slavnostní  večeří  a hudbou  a   
vzájemným  pozváním  na  
cyklovyjížďky  a   návštěvy  měst.  
Průvodce  bude  k  dispozici  na  všech  
turistických  centrech,  obsahuje  mapu,  
doprovodné  informace,  i  výrazná  
místa  a  památky  míst,  které  leží  na  
této  cyklotrase.   Jediným  tmavým  
bodem  večera  byl  fakt,  že  nedorazila   
zástupkyně Plzeňského  kraje  Olga  
Kalčíková,  která  se  zasloužila  o  
velkou  finanční  podporu.  Tu  zadržela  
na  celnici  naše  strana,  která  
poukazovala  na  to,  že  má  starý  OP  
s nečitelnou  zónou.  Proto  všichni, kdo  
budete  chtít  cyklotrasu  vyzkoušet, 
pamatujte  na   základní  věci: dobré  
vybavení, průvodce  a  platné  doklady!!! 

 
Martina  Sihelská 

 

Staročeské vepřové hody 
se budou konat v sobotu  

22. 4. 2006 od 9 hod.   
v restauraci  

Gastro Zlatý kalich 

 

HERNA U VĚŽÁKU
s novou 

 velkoplošnou 
projekcí  

 

můžete s námi sledovat 
všechny důležité sportovní 

akce 
 

Sázková kancelář 
Victoria Tip  

 

nonstop provoz 
 

Těšíme se na vaši návštěvu



 
Informace z DDM Stříbro 
Dům dětí a mládeže Stříbro, jehož 
náplní je především organizování aktivní 
činnosti a odpočinku dětí, mládeže a 
dospěláků, Vás informuje o své činnosti 
za I. pol. školního roku. 
Činnost této příspěvkové organizace je 
zajišťována týmem 7 interních 
zaměstnanců. Také v letošním školním 
roce jsme se zaměřili nejen na činnost 
ve Stříbře, ale i v okolních obcích 
(Kladruby, Sytno , Svojšín) 
Pro všechny zájemce o aktivní využití 
svého volného času, bez ohledu na věk, 
DDM Stříbro připravil na začátku 
školního roku 125 a v současné době 
provozuje celkem 91 zájmových útvarů, 
do kterých se zapojilo 927 stříbrských a 
mimostříbrských spoluobčanů. Dům dětí 
a mládeže je pravidelně otevřen každý 
pracovní den (mimo prázdnin a státních 
svátků – v těchto dnech je program  
připraven zvlášť), kdy dopoledne nabízí 
možnost aktivit pro rodiče a 
předškoláky, odpoledne jsou umožněny 
aktivity pro žáky a žákyně základních a 
středních škol a večerní program DDM 
Stříbro je určen především dospělákům.  
DDM mimo svou hlavní činnost pořádal 
v prvním pololetí letošního školního roku  
ještě 48 tzv. příležitostných akcí, kterých 
se zúčastnilo celkem 4144 spoluobčanů. 
Tyto akce se pořádají jak v pracovních 
dnech, tak ale především o sobotách a 
nedělích nad rámec naší hlavní činnosti.  
Jednou z posledních zmiňovaných 
příležitostných akcí byl, pro děti velmi 
oblíbený, Dětský maškarní rej 
s kouzelníkem pořádaný Domem dětí ve 
spolupráci s MKS. V kulturním domě ve 
Stříbře se sešlo zhruba 190 dětí se 
svými rodiči a prarodiči. Akce se dle 
ohlasu zdařila a i organizátoři se těší na 
další společné setkání. Na obrázku 
můžete vidět vyhlašování princezen, 
kterých byl dostatečný počet. 
Takto všestrannou  činnost je možno 
zajišťovat jen díky obětavosti 
zaměstnanců a to jak interních tak 21 
externích a dále pak dobré spolupráci 
s ostatními příspěvkovými organiza-
cemi města Stříbra.  

Mgr. Radek Strankmüller,  ředitel DDM 
 

 
Od 2. pololetí školního roku 2005/06 
začala Střední odborná škola Stříbro 
využívat k vedení školní agendy 
internetového portálu Škola Online. Až 
dosud se totiž k evidenci docházky, 
klasifikace či údajů o studentech 
používalo nejrůznějšího software, ke 
kterému však měl přístup pouze uživatel 
jednoho jediného počítače.  
 

Zavedením internetové aplikace je 
možné veškeré tyto údaje aktualizovat a 
následně prohlížet přihlášenému 
uživateli odkudkoli, kde je připojení na 
internet. 
Jak tedy funguje portál Škola Online 
konkrétně v praxi? Tak v první řadě je 
rozdělen do dvou základních částí. 
První z nich – KATEDRA – je určena 
pro vedení školy a učitele. Pomocí této 
aplikace, do níž vstupují oprávnění 
uživatelé pomocí svého hesla 
přihlášením na www.katedra.cz, 
zadávají a evidují učitelé studijní 
výsledky a docházku žáků a mají o 
těchto údajích kdykoli rychlý přehled. 
Katedra dále umožňuje také spravovat 
rozvrh školy, rychle a efektivně zadávat 
suplování, evidovat učitelem odučené 
hodiny, tisknout vysvědčení atd. 
Druhá část tohoto internetového portálu 
je určena studentům a jejich rodičům a 
je nazvána ŽÁKOVSKÁ. Každý žák má 
přiděleno své uživatelské jméno a heslo 
a po přihlášení do Žákovské na 
internetové adrese www.zakovska.cz si 
stejně jako jeho rodiče může kdykoli 
prohlédnout veškeré údaje, které se ho 
týkají – tedy aktuální rozvrh, své 
známky v jednotlivých předmětech a 
denní, týdenní či měsíční výpis své 
docházky. 
Zkrátka a dobře Škola Online propojuje 
pomocí internetu školu, studenty a jejich 
rodiče. Umožňuje jak kontrolu studijních 
výsledků studentů, tak také kontrolu 
práce pedagogů. Je to rychlý a moderní 
způsob vedení školní agendy hodný 21. 
století, který v současnosti využívá řada 
základních i středních škol po celé 
České republice. Více daleko 
podrobnějších informací je možné nalézt 
na internetové adrese 
www.skolaonline.cz. 

 
Ing. Libuše Kučerová, zást. ředitele 

 
 

Co nového v knihovně … 
 
Pro vás, kteří pravidelně sledujete 
Stříbrský zpravodaj, nebude žádnou 
novou informací, že v březnu proběhly v 
knihovně  malé kurzy základních 
znalostí Internetu. Všechny 3 termíny 
byly obsazeny a kdo termín přihlášení 
promeškal, už se nemohl 
zúčastnit.Pokud byste měli zájem a 
nedostalo se na vás, budete mít šanci 
znovu na podzim, další kurzy plánujeme 
na listopad. 
 
Noc s Andersenem 2006 se v naší 
knihovně bude konat 31.3.2006 – 
setkání malých čtenářů s večerní 
prohlídkou Městského muzea, 
soutěžemi, zábavou, malou diskotékou, 
čtením pohádek a přespáním 
v knihovně budeme pořádat letos už 
potřetí .Zatímco loni jsme na počest 
H.CH.Andersena sázeli do květináče 
Pohádkovník Andersenův (krásnou 
datlovou palmu, které se v dětském 
oddělení daří velmi dobře), letos je 
pohádková noc věnována velkému 
českému pohádkáři Václavu Čtvrtkovi. 
Z dalších akcí, které pořádáme,  bych 
chtěla upozornit na pravidelnou 
spolupráci se základními školami, kdy 
pro děti pořádáme besedy o knihách a 
spisovatelích na doplnění výuky literární 
výchovy – v březnu jsme pro 4.ročníky 
připravili besedu „O českých 
pověstech“, pro 3. ročníky „Dětské 
příběhy a dobrodružství“ a v dubnu 
chystáme pro 2. ročníky „Příběhy 
zvířecích hrdinů“. 
Pokud budete mít zájem, určitě se do 
městské knihovny přijďte podívat. Hezké 
prostředí a spousta nových knih vám 
pomůže vyplnit svůj volný čas jinak než 
koukáním na televizní obrazovku. 

Mgr. Božena Solová, ved. knihovny 
 
 



 

 
VEDUTA 
Základní škola v Mánesově ulici již 
potřetí pořádá dětskou výtvarnou soutěž  
s názvem STŘÍBRSKÁ LAMPA. 
Loňským námětem byly mosty, letošní 
preferuje věže. Jistěže naše město není 
stověžatá Praha, ale podívejte se někdy 
ze sviňské silnice, kolik věží naše město 
má. Nejstarším vyobrazením Stříbra je 
doposavad veduta německého malíře 
z roku 1536. Tak Vám ji, milí čtenáři 
Stříbrského zpravodaje, také 
předkládám k nahlédnutí, když už 
současná technika umožňuje, aby 
zpravodaj byl barevný. 
Podle slovníku je veduta obvykle 
topograficky přesný, konkrétní situaci 
vystihující záznam, například výseku 
krajiny nebo pohledu na město. Tyto 
veduty jsou kolorované perokresby. 
Veduta má nedlouhou historii. 
V německém městě Würzburgu  v roce 
1995 objevila badatelka Angelika 
Marschová jakousi obrazovou mapu 
cesty německého falckraběte 
Ottheinricha z Neuburgu na Dunaji přes 
Čechy do Polska. Šlechtic si s sebou 
vezl i umělce, jak to tehdy bývalo 
zvykem, protože cesta trvala dlouho, 
v tomto případě čtyři měsíce. Německý 
malíř Mathias Gerung cestou dělal jen 
náčrtky, protože nakreslil vedut celkem 
70. Najdeme tu Přimdu, Bor, Plzeň, 
Prahu,Krakov, Vratislav a Stříbro.  

Dlouholetý stříbrský občan, můžeme říci 
i patriot, tehdejší ředitel Státního 
oblastního archivu v Plzni PhDr. 
Vladimír Bystrický, CSc. byl přizván do 
autorského kolektivu, který připravil 
kvalitní a úplnou faksimilovanou edici 
alb s rozsáhlými odbornými studiemi 
jednotlivých vedut.  
A nyní popis Stříbra.  
Město bylo v roce 1536 dost výstavné. 
Ve staré horní části vidíme domy 
kamenné, kdežto 50 domů pod 
pobořenými hradbami je většinou 
hrázděných. V prostoru dnešního 
kamenného mostu s věží z let 1555 až 
1560 vede cesta po jakémsi dřevěném 
mostě pod starou hradbou přes terénní 
nerovnosti a řeku. Dominantou celé 
kresby je kostel Všech svatých, dnes 
zbarokizovaný, na vedutě zachycený ve 
starší , zatím zcela neznámé podobě. 
Autor obrázku si stavbu pootočil, aby 
mohl zakreslit všechny podrobnosti, 
okna, opěráky a věž, poněkud 
nepravděpodobně zasazenou dopro-
střed střechy.  
Velmi podrobně kreslíř zachytil 
městskou fortifikaci. Poznáme pobořené 
hradby a brány. Pražskou nebo také 
Dolní vidíme jako mohutnou 
hranolovitou věž s patrem, sedlovou 
střechou, ochozem s cimbuřím a 
střílnami.  
Chebská neboli Velká brána je 
zobrazena také s mohutnou věží 
v hradbách. Náš obrázek také 
zachycuje třetí dodnes dochovanou 
Koubkovu branku jako masivní 
čtyřhranný věžovitý objekt , snad 
dokonce dvouposchoďový s horním 
patrem hrázděným.  

Nepodařilo se identifikovat minoritský 
klášter a Židovskou branku.  
Naše muzeum v bývalém minoritském 
klášteře na uvítacích panelech hned u 
vchodu do informačního střediska 
připravilo kromě jiného i tuto vedutu, 
určitě ve zdařilejší kopii a hlavně 
v rozměru, ve kterém byla v roce 1536 
nakreslena. Je to 293mmx 432mm.  
Připravte se na návštěvu muzea a 
potěšte se už předem pohledem na 
Stříbro, starým právě 470 let.  
 
Počasí v dubnu 
Tuším, že se nemůžete jara dočkat, ale 
to je jisté, že přijde. Připomenu 
březnovou pranostiku : Březen, za 
kamna vlezem. Duben, ještě tam 
budem…. 
Píši tyto řádky a za oknem duje silný 
vítr, v dáli se bělá sníh, ale sněženky už 
vystrčily své světlé špičky budoucích 
kvítků.  
Tak tedy pranostiky podle pana Vešty: 
Jsou-li hromádky hnoje v dubnu 
zasněžené, bude dobrá úroda sena. 
Je-li duben suchý, je toto počasí 
škodlivé pro polní porosty. 
Jakmile vykvete v dubnu třešeň, musí 
také odkvétat žito. 
Mokrý duben nadělá hodně sena. 
Na Jiřího (24.4.) se seje ječmen. 
Jak dlouho volají žáby před Jiřím, tak 
dlouho po Jiřím mlčí. 
Na svatého Jiří vylézají ze země hadi a 
štíři. 
Mokrý duben, dobré počasí ke sklizni 
sena. 
Žito se sklízí za prachu, oves za deště a 
ječmen v hroudách, tak to ukládá 
počasí. 

ŽIVOT MĚSTA 
Z POHLEDU HISTORIE 

 

připravila Jindřiška Netrvalová, 
kronikářka města Stříbra 


